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Anslaget tas ned 15 maj 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 

 

  



 
3 (23) 

 18 april 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§  40 KFKS 2023-00001 ..................................................................................... 4 

Anmälningar ...............................................................................................................................4 

§  41 KFKS 2022-821 ......................................................................................... 5 

Månadsbokslut mars 2023 för kommunstyrelsen ..............................................................5 

§  42 KFKS 2023–00378 .................................................................................... 6 

Månadsbokslut mars 2023 för Nacka kommun .................................................................6 

§  43 KFKS 2023-00332 ..................................................................................... 7 

Avtal om ett helt och fungerande stationshus i Igelboda .................................................7 

§  44 KFKS 2022-01013 ................................................................................... 11 

Framtagande av riktlinje för nationella minoriteters rättigheter ................................. 11 

§  45 KFKS 2023-00182 ................................................................................... 13 

Remiss - Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet och 
beredskap (DS 2023:3) ................................................................................................. 13 

§  46 KFKS 2022-00960 ................................................................................... 16 

Motion - Hållbara upphandlingar - säkerställd avtalsuppföljning ................................. 16 

§  47 KFKS 2022-01200 ................................................................................... 19 

Motion – Inrätta ett idrottsråd (S) .................................................................................... 19 

§  48 ....................................................................................................................... 21 

Information om avveckling av museet HAMN i dess nuvarande form ...................... 21 

§  49 ....................................................................................................................... 23 

Övriga frågor .......................................................................................................................... 23 

 

  



 
4 (23) 

 18 april 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  40 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 Ärende Åtgärd/ansvar 

E 
Övrigt  

 NSAB styrelseprotokoll möte nr 1 2023 2023-03-
28 

 

E2 Käppalaförbundet: styrelseprotokoll från 2023-
03-28 

 

 
- - - - - 
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§  41 KFKS 2022-821 

Månadsbokslut mars 2023 för kommunstyrelsen 
Underrubrik 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2023 för kommunstyrelsen i enlighet med 
tjänsteskrivelsen daterad den 14 april 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Det samlade utfallet för kommunstyrelsen för perioden januari - mars 2023 ligger på  

42,2 miljoner kronor, vilket är 2,4 miljoner kronor sämre än budgeterat 40,2 miljoner 
kronor.  

Stadsutveckling (-7,9 miljoner kronor), kommunstyrelsen som egen nämnd (-3,4 miljoner 
kronor), kommunfullmäktige (-0,3 miljoner kronor) Södertörns brandförsvar (-0,3 miljoner 
kronor) och M&H enheter (-0,3 miljoner kronor) visar underskott. 

Fastighetsenheten (5,7 miljoner kronor), stöd- och serviceenheter (2,4 miljoner kronor), 
välfärd skola (1,6 miljoner kronor), stadsledningskontoret och stab (0,4 miljoner kronor) 
och revision (0,1 miljoner kronor) visar överskott. 

Prognosen för helåret är 224,0 miljoner kronor, vilket är 1,0 miljoner kronor sämre än 
budget (223,0 miljoner kronor). Avvikelsen ligger på välfärd samhällsservice (1,0 miljoner 
kronor). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 14 april 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  42 KFKS 2023–00378 

Månadsbokslut mars 2023 för Nacka kommun 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2023 för Nacka kommun enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 14 april 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är +14,6 miljoner kronor vilket är 
+109,3 miljoner kronor bättre än budget. Perioden har bättre resultat än budgeterat, det 
beror främst på högre exploateringsintäkter och nämnderna som går sammantaget bättre 
än budget. För helåret 2023 prognostiseras ett samlat resultat på +414,8 miljoner kronor, 
vilket är -167,5 miljoner kronor lägre än årsbudgeten på +582,3 miljoner kronor. Det är 
främst försäljningsintäkter av exploateringsmark som delvis skjuts till 2024. Det balanseras 
delvis av ökade generella statsbidragen och lägre finansiella kostnader. Nämndernas resultat 
sammantaget beräknas bli högre än budgeterat och prognostiserar sammantaget ett 
överskott på +11,0 miljoner kronor för helåret. Kommunens prognos exklusive 
jämförelsestörande poster är +206,8 miljoner kronor. Det motsvarar 3,2 procent av 
skatteintäkter och statsbidrag. 

Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 203,5 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av oktober 1 550,0 miljoner kronor, vilket är 
oförändrat sedan årsskiftet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl.daterad den 17 april 2023 

Bilaga 1. Månadsbokslut mars 2023 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  43 KFKS 2023-00332 

Avtal om ett helt och fungerande stationshus i Igelboda 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige antar förslag till avtal mellan Regionen (SL) och kommunen 
om att tillskapa ett helt och fungerande stationshus i Igelboda enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 15 mars 2023. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen verkar i fortsatt dialog med Regionen 
(SL) för att stationshusets lokaler ges förutsättningar för att kunna nyttjas av 
föreningslivet. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Stationshuset i Igelboda, som ägs av Regionen, har stått tomt och skadat efter en brand 
2013. Regionens utredningar visar att det inte går att reparera huset. Regionen har sökt 
rivningslov och fått avslag på det. Kommunen har beslutat om ett åtgärdsföreläggande med 
vite om att huset ska repareras. Det beslutet är överklagat. När upphöjningen av 
Saltsjöbanan ska byggas vid Sickla behöver Nacka stationshus tas bort. Förslaget har 
kommit upp att riva Igelboda stationshus och flytta Nacka stationshus till Igelboda. 
Regionen och kommunen har tillsammans tagit fram ett förslag till avtal som reglerar hur 
detta ska gå till. 

Kommunen ansvarar för och tar kostnader kopplat till att flytta Nacka stationshus till 
Igelboda. Regionen ansvarar för tar kostnader att riva Igelboda stationshus och sätta Nacka 
stations på plats. För att det ska vara ett fungerande hus är det viktigt att det finns 
verksamhet i det. Region, som fortsatt kommer att äga stationshuset i Igelboda, kommer att 
upplåta det på marknadsmässiga villkor. Parterna ska tillsammans verka för att det finns 
verksamheter i huset. 

En förutsättning för att genomförande av avtalet är att regionen får nödvändiga tillstånd. 
Det är rivningslov och bygglov. Dessa ärenden hanteras i särskild ordning, och avtalet är 
inte villkorat att positivt beslut ges till dessa tillstånd. Är det så att nödvändiga tillstånd inte 
ges så upphör avtalet att gälla. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 15 mars 2023 

Bilaga 1. Förslag till avtal 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret med följande tillägg: 
”Att kommunen verkar i fortsatt dialog med SL för att stationshusets lokaler ges 
förutsättningar för att kunna nyttjas av föreningslivet.” 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras med följande motivering:   
”För att omarbeta avtalet så att stationshusets lokaler ges förutsättningar för att kunna 
nyttjas av föreningslivet. Samt att: 
• Att betalningen för flytten utgår 
• Att stationshusen frikopplas från det ej startade projektet ”Upphöjd 

Saltsjöbana” 
• Att lokalen kan nyttjas av föreningslivet” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret, förslaget om återremiss från Mikael Carlsson (NL) samt 
tilläggsförslaget från Johanna Kvist (S). 

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att arbetsutskottet 
avslagit återremissen. Ordföranden ställde därefter förslaget från stadsledningskontoret mot 
avslag och fann att arbetsutskottet avslagit förslaget. Ordföranden ställde slutligen förslaget 
från Johanna Kvist (S) mot bifall och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”För alla som reser med Saltsjöbanan är det viktigt att vi så fort som möjligt får igång 
tågtrafiken igen. Nu rustar vi upp banan för att fler ska kunna åka med den. Det blir fler 
mötesstationer, nytt säkerhetssystem, utbyggd depå och upprustade spår. Upphöjningen av 
banan mellan Järla station och Sickla är en del av detta, och då måste vi flytta på Nacka 
stationshus. Det här vill Nackalistan nu, med avsikt, försena. ”Vi vill ändå inte ha 
upphöjningen”, som Nackalistans oppositionsråd sade på sammanträdet. Samtidigt vill de 
ändå flytta på Nacka stationshus till Igelboda. Men om man inte ska höja upp spåren så 
finns det inget skäl att flytta på stationshuset. Varför ta bort kulturhistoriska byggnader 
utan anledning?  
 
Man kan tycka vad man vill om upphöjningen av Saltsjöbanan mellan Järla station och 
Sickla. Men nu kommer den bli av. Att då göra som Nackalistan och med avsikt försena 
upphöjningen genom en återremiss av detta ärende, och för att försöka förhandla om ett 
avtal som tagit 10 år att ro i hamn, eftersom oppositionsrådet ”tror att det går”, är direkt 
egoistiskt mot alla de som är beroende av Saltsjöbanan. Nu måste vi få ordning på 
Saltsjöbanan igen. Det förtjänar Nackaborna.” 
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Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi är positiva till idén att flytta Nacka stationshus till Igelboda station, men det är viktigt 
att kommunen eftersträvar att stationshusets lokaler kan nyttjas av föreningslivet. Just 
föreningslokaler är det brist på runt om i Nacka kommun. Därför yrkade 
Socialdemokraterna på ett tillägg att kommunen ska fortsätta dialogen med regionen och 
SL så att stationshusets lokaler ges förutsättningar för att kunna nyttjas av föreningslivet. 
 
Vi socialdemokrater vill också understryka att vi är kritiska till att det Q-märkta 
stationshuset i Igelboda har försummats sedan branden 2013. Socialdemokraterna har länge 
jobbat för att huset ska tas över av kommunen och göras tillgängligt för nackaborna i form 
av föreningslokal.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ställer sig positiva till förslaget att flytta stationshuset invid Nacka station till 
Igelboda station. För det första innebär det att den kulturhistoriska byggnaden bevaras 
långsiktigt, dessutom på en icke-urban plats invid Saltsjöbanan där tidigare stått ett 
stationshus. För det andra får Igelbodas nedbrunna stationsbyggnad en värdig ersättare i 
stället för en replika. För det tredje så frigörs marken intill nuvarande Nacka station som 
omges och sannolikt påverkas av befintliga stadsbyggnadsprojekten med 
tunnelbaneuppgång för Station Sickla, breddning och ombyggnation av Värmdövägen samt 
byggnation av bostäder, kontor och butiker i Sicklas mest centrala delar. Utöver detta kan 
marken behövas av eventuella framtida projekt som upphöjd Saltsjöbana och Östlig 
förbindelse. 

Både stationshuset invid Nacka Station och det tidigare stationshuset i Igelboda ägs och 
förvaltas av Region Stockholm, som därmed är skyldiga att bevara och underhålla 
byggnaderna. Detta inkluderar en skyldighet att återskapa ritningar och återuppbygga det 
nedbrunna stationshuset i Igelboda, dessutom med tidstypiska material och metoder och 
under inseende av kulturhistorisk expertis. Att, efter medgivande av Nacka kommun, 
ersätta det nedbrunna stationshuset med en annan befintlig stationsbyggnad ifrån samma 
tidsperiod torde vara en attraktiv lösning för Region Stockholm. Dessutom kommer 
regionen framöver endast att behöva förvalta och underhålla ett stationshus (i stället för 
två). Eftersom förslaget är ekonomisk fördelaktigt för Region Stockholm, anser inte vi att 
det är rimligt att Nacka kommun ska bekosta flytten av stationsbyggnaden på 2 MSEK. Att 
förhandlingen med regionen dragit ut på tiden är inget bra argument för att gå med på ett 
dåligt avtal.  

Nackalistan tycker också det är fel att koppla såväl avtal som kostnader till ett framtida 
projekt upphöjd Saltsjöbana, eftersom inget investeringsbeslut fattats om detta. Om avtalet 
ska ingås nu kan det inte rimligen sammankopplas med ett projekt som inte existerar.  

Vårt sistnämnda krav, att lokalen ska kunna nyttjas av föreningslivet, bör inte vara svårt att 
uppfylla då en åldrig stationsbyggnad invid järnvägsspåret i Igelboda har begränsat med 
användningsområden och därmed hyresgäster. Det bör ändå förankras med regionen redan 
nu, lämpligen genom att skrivas in i avtalet. Den nuvarande skrivningen om marknadshyra 
kan med fördel raderas, då den leder tankarna till kommersiell verksamhet snarare än 
föreningsverksamhet.” 
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Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att frågan om att flytta Nacka stationshus för att ersätta Igelboda 
stationhus är en lösning som döljer det faktum att regionen uppsåtligen låtit Igelboda 
stationshus förfalla. Ett hus med stort kulturhistoriskt värde som har fått förfalla. Det är 
inte rimligt att Nacka kommuns skattebetalare ska behöva bekosta en flytt på 2 miljoner 
kronor då regionen har haft möjlighet till att i ett tidigare skede restaurera Igelboda 
stationshus.”   
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar en flytt av Nacka stationshus, även om vi hade föredragit att ha två 
äldre stationshus på plats i Nacka och en restaurering av Igelboda stationshus. När det 
senare nu föreslås rivas så hoppas vi att det kan finnas delar av byggnaden att ta tillvara för 
återbruk för den som vill och att regionen isåfall möjliggör för detta. Vad gäller hyran till de 
marknadsmässiga villkoren så är det inte helt klart vad detta kan vara, men vi hoppas även 
där att ett levande stationshus istället för ett tomt är vad som eftersträvas, även om hyran 
skulle vara låg. Det är också bra att möjliggöra för föreningslivet att flytta in.” 
 
- - - - - 
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§  44 KFKS 2022-01013 

Framtagande av riktlinje för nationella minoriteters 
rättigheter 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen antar riktlinje för nationella minoriteters rättigheter enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse daterad den 20 februari 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommuner ska enligt minoritetslagen anta mål och riktlinjer för sitt minoritetspolitiska 
arbete. Dessa riktlinjer för nationella minoriteters rättigheter följer de krav som lagen 
(2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk ställer och presenterar de 
åtaganden som Nacka kommun har gentemot nationella minoriteter i kommunen. 
Riktlinjerna utgår från fyra övergripande målområden; Information och myndighetskontakt, 
Språk och kultur, Delaktighet och inflytande samt Äldreomsorg. 

Dokumentet har beretts av ledningsstaben tillsammans med berörda verksamheter under 
äldrenämnden, utbildningsnämnden, kulturnämnden samt kommunstyrelsen. Förslaget har 
också remitterats till sverigefinska föreningen i Nacka. Möjlighet om att tycka till om 
riktlinjerna har även kommunicerats via kommunens bibliotek och på nacka.se.  

Riktlinjerna beskriver i första hand vad kommunen ska göra. Hur minoriteternas rättigheter 
tillvaratas är upp till varje berörd nämnd att själva ansvara för. Genomförande och 
uppföljning av minoritetslagens intentioner sker genom kommunens befintliga processer 
för planering och uppföljning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 20 februari 2023 

Bilaga 1. Riktlinje för nationella minoriteters rättigheter 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna har tidigare lagt en motion om att Nacka ska ansluta sig till finska 
förvaltningsområdet (oktober 2021). Något som den borgerliga majoriteten inte var 
intresserad av, så motionen avslogs. Nacka kommun är idag den kommun med störst andel 
finsk befolkning som inte tillhör det finska förvaltningsområdet. I praktiken innebär att 
ansluta sig att den enskilda har rätt att använda sitt modersmål i kontakt med kommunens 
myndigheter, kommunen ska verka för att det finns tillgång till personal med kunskap i 
minoritetsspråken och att kommunerna har särskilda skyldigheter att anordna barn- eller 
äldreomsorg helt eller delvis på det minoritetsspråket som förvaltningsområdet tillhör. 
Dessa rättigheter är lagstadgade i Lag om nationella minoriteter och minoritetsspråk (SFS 
2009:724) och hade gett betydligt större rättigheter till den minoriteten i vad de kan kräva 
av kommunen, vilket vi ser som rimligt.”  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att det är viktigt att Nacka kommun tar fram riktlinjer för nationella 
minoriteters rättigheter. Då målet med lagstiftningen kring nationella minoriteters 
rättigheter är att ge skydd åt de dessa, stärka deras möjligheter till inflytande och stödja så 
att kulturerna och de historiska minoritetsspråken hålls levande är det av enorm vikt att 
införa riktlinjer i Nacka kommun.  
 
Vänsterpartiet anser dock att förslaget till riktlinjerna inte är tillräckligt utförliga. Under 
processen för framtagandet av riktlinjerna har det inte inkommit några synpunkter eller 
återkopplingar från någon av de nationella minoritetsgrupperna. Kommunen har inte heller 
påvisat några särskilda satsningar på att inhämta barn och ungas synpunkter.    
  
Tjänsteskrivelsen påpekar att processen med att ta fram ett styrdokument ska vara 
strategiskt och systematiskt samt omfatta nulägesanalys och kartläggningar, en plan för 
uppföljning och revidering samt delaktighet från minoriteterna. Vänsterpartiet menar att 
den process som skett inför framtagandet av riktlinjerna som helhet inte är tillräcklig och 
att nuvarande förslag för Nacka kommuns riktlinjer för nationella minoriteters rättigheter 
inte är i enlighet med minoritetslagen.”  
 
- - - - - 
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§  45 KFKS 2023-00182 

Remiss - Statens ansvar för det svenska 
flygplatssystemet – för tillgänglighet och beredskap (DS 
2023:3) 
Yttrande till Landsbygds- och Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskottutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 23 mars 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringskansliet genom Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har bjudit in Nacka 
kommun att yttra sig över betänkandet statens ansvar för det svenska flygtransportsystemet 
– för tillgänglighet och beredskap (Ds 2023:3). I betänkandet framgår förslag som främst 
berör ett utökat statligt basutbud för att säkerställa luftfartens tillgänglighet till fler regioner 
samt att nätet av beredskapsflygplatser bör utvidgas och utvecklas. Förslag som lyfts fram 
är att öka det nationella utbudet av flygplatser  för att kunna öka staten luftfartens 
tillgänglighet till fler regioner. Det innebär att fler medborgare och en större del av 
näringslivet har en tryggad försörjning av flygplatsinfrastruktur för framtiden. Betänkandet 
föreslår också att regeringen ger Trafikverket i uppdrag att vidareutveckla en modell och 
process som möjliggör ett utökat regionalt inflytande och möjlighet att föreslå och 
finansiera flyglinjer med allmän trafikplikt. För att tillgodose behov av samhällsviktigt flyg 
föreslås att nätet av beredskapsplatser bör öka (från 10 till förslagsvis 33 stycken). Det ger 
en bättre tillgänglighet, spridning och geografisk yttäckning för samhällsviktig luftfart, så 
som exempelvis polismyndighet, kustbevakning, sjukvård, försvarsmakten). 
 
Beslut om att anta förslag till yttrande innebär inga ekonomiska konsekvenser och innebär 
inte heller några särskilda konsekvenser för barn. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 22 mars 2023 

Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Sammanfattning Ds 2023:3, för det fullständiga betänkandet se Microsoft Word - 

Flygplatsutredningen (regeringen.se) 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till eget förslag enligt följande: 
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”Kommunstyrelsens arbetsutskottutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
   
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande med följande ändringsförslag i första stycket:  
  
”Nacka kommun instämmer i att tillgänglighet till infrastruktur och där bland flygtrafik är   
viktig för såväl ekonomisk utveckling, fler arbetstillfällen och kompetensutveckling,   
bostadsförsörjning som regional utveckling. Samtidigt är det viktigt att flygtrafiken också 
jobbar för att ställa om för att klimatmålen ska uppnås. Flygtrafiken får heller inte 
konkurrera ut satsningar på miljövänligare trafikslag. Stockholmsregionen är en viktig 
tillväxtmotor för resten av Sverige och för spridning av innovationer och utbyte av tankar 
och idéer mellan regioner. Nacka instämmer vidare i att det är viktigt med väl fungerande 
flygtrafik såväl nationellt som internationellt och att Arlanda (och Bromma) utgör ett viktigt 
nav för flygplatssystemet. Även tillgängligheten till Skavsta flygplats via bättre 
kollektivtrafik behöver utredas. De snabba flygförbindelserna ger näringslivet tillgång till 
kompetens, kapital, leverantörer, kunder och marknader i andra delar av landet eller i andra 
delar av världen. Flyglinjerna via Arlanda har alltså påverkan på utvecklingen och tillväxten 
för hela landet. Däremot är det av lika stor vikt att satsa på järnvägstrafiken. Ett resesätt 
som i alla fall än så länge är betydligt mer klimatsmart och inte så bullerstörande vilket gör 
att det kan finnas mitt i stadskärnan vilket ger snabb och enkel tillgänglighet för de som 
reser.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut –förslaget från enheten för 
strategisk stadsutveckling samt ändringsförslaget från Johanna Kvist (S). Ordföranden 
ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat enligt förslaget 
från enheten för strategisk stadsutveckling. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan ej deltog i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Uppdraget för betänkandet var att ”föreslå en långsiktig hållbar inriktning för statens 
ansvar för flygplatserna i Sverige, så att behoven av en grundläggande tillgänglighet för 
medborgare, näringsliv och samhällsviktigt flyg tillgodoses i hela landet”. Vidare skulle 
betänkandets förslag ”ta sin utgångspunkt i de transportpolitiska målen och vara i linje med 
klimatmålen, vilket bland annat innebär att förslagen ska bidra till omställningen till 
fossilfritt flyg”.  

Vänsterpartiet ser inte på vilket sätt som förslaget tar sin utgångspunkt i linje med 
klimatmålen. Det enda vi ser i sammanfattningen är förslag om att förändra hantering av 
miljöprövning, vilket vi tolkar som ett indirekt sätt att underminera klimatmålen. Det är 
inte så som Vänsterpartiet uppfattar uppdraget.  
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Det är en svår utmaning att kombinera grundläggande tillgänglighet med flyg och att vara i 
linje med klimatmålen. Men just därför behöver man anstränga sig att undersöka 
möjligheterna om flyget ska ha någon annan framtid än att kompensera för att vissa 
områden är svårtillgängliga på annat sätt. Det är inte problemfritt att framställa fossilfria 
drivmedel och tillräckligt med el så det blir konkurrens om vad det som framställs ska 
användas till. Om det ska användas till flyg i den omfattning som vi flyger idag kan det 
innebära brist på drivmedel för annan transport. Det är en utmaning som inte försvinner av 
att undvika att ta upp det. Det kan visa sig så pass svårt att uppnå att man behöver 
överväga prioriteringar av vilka delar av landet som ska ha flyg som kompletterande 
transportmöjlighet, vilket heller inte är uppdraget. Men det är inte självklart att en 
målkonflikt mellan tillgänglighet och klimatmål ska lösas genom att låta tillgängligheten 
med just flyg vara överordnat klimatmålen.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Hade Miljöpartiet kunnat yrka så hade vi yrkat på vårt egna förslag till yttrande som tar 
höjd för att transporter har stor klimatpåverkan och flygresandet måste minska samt att vi 
inte kan fortsätta planera för mer flygtrafik som om vi hade fossilfritt flyg, när detta inte 
finns.” 
 
- - - - - 
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§  46 KFKS 2022-00960 

Motion - Hållbara upphandlingar - säkerställd 
avtalsuppföljning 
Inkom den 17 oktober 2022 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar följande. Kommunens inköpspolicy samt styrdokumentet ”så 
här gör vi i Nacka – inköp” anger att de krav som ställs i varje upphandling måste följas 
upp och dokumenteras. Respektive verksamhet inom kommunen ansvarar för att 
avtalsuppföljning genomförs inom ramen för befintlig budget och de resurser som finns. 
Kommunfullmäktige noterar även att det finns en framtagen 
leverantörsuppföljningsprocess som tydligt anger hur uppföljning ska ske vad gäller alla 
krav som kommunen ställer i upphandlingar. Motionen är med dessa noteringar 
färdigbehandlad. 
 
Sammanfattning 
Vänsterpartiet anger i motionen att tidskriften ”Sveriges natur” nyligen publicerat 
beräkningar över svenska kommuners koldioxidutsläpp. Det framgår där att Nacka 
kommun, redan 2024, kommer att ha överskridit gränsen för hur mycket vi får släppa ut 
om vi ska hålla oss inom Parisavtalets  gränser. För att vi ska ha mer tid på oss innan 
koldioxidutsläppen bör ligga på noll, måste minskningstakten av utsläppen öka kraftigt i 
förhållande till vad vi hittills åstadkommit. Vänsterpartiet har tidigare lämnat in motionen 
”Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och klimatperspektiv” (dnr KFKS 2021-00613). I 
kommunfullmäktiges svar på motionen fastslås att kommunens inköpspolicy har som 
målsättning att bidra till klimatmässig hållbarhet och att det redan finns rutiner för 
avtalsuppföljning. Enligt svaret bör avtalsuppföljningen utvecklas och förbättras men det 
finns inga uppgifter om huruvida det kommer att ske.  
 
I revisionsrapporten ”Nacka kommun – granskning av kommunens miljöarbete inom 
ramen för Miljösmart kommun” (s. 17) konstateras ”…att uppföljningen av externa parters 
efterlevnad av miljökraven behöver bli mer omfattande. Vi ser en risk med att 
uppföljningen av ställda krav inte genomförs systematiskt i alla upphandlingar vilket är en 
förutsättning för att säkra implementeringen. Det är väsentligt att det finns tillräckligt med 
resurser och kompetens för att regelbundet följa upp miljökrav i upphandlingar och vidta 
åtgärder utifrån resultatet.” 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 30 mars 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Nacka kommuns leverantörsuppföljningsprocess 
Bilaga 3. Nacka kommuns inköpspolicy 
Bilaga 4. Så här gör vi i Nacka – inköp 
Bilaga 5. Fastighetsenhetens avtalsuppföljning 
Bilaga 6. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde den 15 mars 

2023, §7 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av och Andreas Andersson (S), bifall till 
förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Mikael Carlsson (NL). 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget 
från juridik- och kanslistaben. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det som föreslås i motionen borde vara en självklarhet. En tydlig 
process för uppföljning av externa parters efterlevnad av miljökrav i avtal borde redan ha 
funnits på plats. Det är också viktigt att tillräckliga resurser avsätts för att säkerställa en 
effektiv och regelbunden avtalsuppföljning.   

Nacka kommun tecknar ett stort antal avtal med olika företag varje år. Dessa sammantaget 
ger en stor påverkan på miljö och klimat. Om kommunen menar allvar med sina miljömål 
inklusive att minska klimatutsläppen så måste kommunen ställa dessa krav - och följa upp 
dem. Nackalistan anser att kommunen borde ta till sig av revisionens kritik gällande 
bristande uppföljning och arbeta fram en förbättrad process.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet hade yrkat bifall till den egna motionen då den ställer betydligt mer 
omfattande krav på säkerställandet av uppföljning av avtal än nuvarande arbete med att 
respektive verksamhet inom kommunen ansvarar för att avtalsuppföljning.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”I tjänsteskrivelsen framgår att rutiner och arbetssätt finns, men samtidigt står där att dessa 
kan utvecklas, exempelvis i linje med hur MIS-resursen idag arbetar. Då det är revisorerna 
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som påpekat att de ser brister i uppföljningen idag så är det naturligtvis kritik som 
kommunen behöver ta till sig och arbeta med.” 
 
- - - - - 
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§  47 KFKS 2022-01200 

Motion – Inrätta ett idrottsråd (S) 
Inkom den 19 december 2022 av Johanna Kvist och Ella Tegsten (S) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom fritidsnämnden som 
uppfyller intentionen i motionen. Motionen är med denna notering färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen förs bl.a. följande fram. Föreningslivet och idrotten är en viktig del i att bygga 
ett levande samhälle och för att möjliggöra för nackaborna att ha en meningsfull fritid 
genom hela livet. Motionärerna anser att det behövs ett idrottsråd i Nacka kommun där 
föreningarna kan föra fram sina synpunkter och träffa tjänstepersoner och politiker från 
berörda områden. Detta för att säkerställa att vi har fortsatt lukrativt och tillfredsställande 
möjligheter till idrott för invånarna i Nacka. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 30 mars 2023 

Bilaga 1. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 29 mars 2023 
Bilaga 2. Motionen – Inrätta ett idrottsråd 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av och Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Johanna Kvist (S). 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget 
från juridik- och kanslistaben. 
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Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ställer sig bakom motionen. Det finns ett stort behov för kommunen att 
förbättra sin dialog med idrottsföreningarna. Fritidsnämnden skulle gynnas av att kunna 
remittera frågor till ett idrottsråd för att inhämta idrottsföreningarnas synpunkter. Detta 
skulle leda till bättre beslutsunderlag. Kommunen har idag fem olika råd; naturvårdsrådet, 
näringslivsrådet, seniorrådet, tillgänglighetsrådet samt BRÅ. Ett sjätte råd för idrottslivet, 
som underställs fritidsnämnden, vore välbehövligt.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till Socialdemokraternas motion om att inrätta ett idrottsråd. 
Tjänsteskrivelsen påpekar att det idag finns dialog och samverkan med idrottsföreningar, 
men detta behöver utvecklas och ett idrottsråd kan vara ett forum för större inflytande. 
Nacka kommun behöver bli bättre på att ge plats för inflytande från medborgare och att 
vända sig till idrottsföreningar för deras expertis och delaktighet är demokratiskt och 
rimligt. Många idrottsföreningar har också en verksamhet som riktar sig till barn och att 
inrätta ett idrottsråd kan bidra till att kommunen mer aktivt arbetar med 
barnkonventionen.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har tidigare haft olika förslag om nya mötesplatser för föreningslivet, bl.a. en 
föreningsdag, för att stärka och utveckla nya samarbeten samt ge en gemensam plattform 
för hela föreningslivet, inte enbart idrotten. Kommunen och idrottsföreningar har 
huvudsakligen två områden där man möts. Det ena är de ekonomiska förutsättningarna för 
föreningarna, aktivitetsstöden. Det andra är tillgången på anläggningar. Bristen på sådana är 
det stora problemet för de flesta idrotter. Man kan grovt dela upp mellan de som är aktiva 
på fotbollsplaner, i sporthallar, ishallar och övriga. Den ena gruppen har begränsat utbyte 
av att läget förändras för den andra, därför ser vi att kommunens väg att ta möten per 
anläggningstyp är det bästa sättet.” 
 
- - - - - 
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§  48  

Information om avveckling av museet HAMN i dess 
nuvarande form 
Muntlig information 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen.  

Sammanfattning av ärendet 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör, håller en muntlig presentation om avveckling av 
museet HAMN i dess nuvarande form. Ärendet ska vidare till kommunstyrelsen och 
processen är tidsmässigt viktig.  

Vid ett extra sammanträde den 17 april 2023 beslutade kulturnämnden att föreslå 
kommunfullmäktige att avveckla museet Hamn i dess fysiska form. I stället föreslår 
kulturnämnden att ett digitalt museum skapas där slaget vid Stäket uppmärksammas och 
tillgängliggörs för en bredare målgrupp. En mindre del av den befintliga basutställningen 
planeras att sparas och placeras i annan lokal i kommunen. Förslaget innebär även att 
medel frigörs till annan kulturverksamhet som når fler barn och unga. Ett exempel på 
sådan kulturverksamhet är den öppna och avgiftsfria kulturskolan i Fisksätra. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Trots upprepade varningar från kulturinstitutioner och vädjanden från representanter för 
HAMN och Leksaksmuseet, så har nämnden nu beslutat att lägga ned museet HAMN. Ett 
museum som för tio år sedan höjdes upp som något efterlängtat och ett lyft för 
Fisksätrabor, har tyvärr tyngts av kroniskt låga besökssiffror. Det går att ifrågasätta hur 
mycket själ och engagemang som lagts ned av dels kommunen, dels de upphandlade 
aktörerna, för att marknadsföra museet mot olika relevanta målgrupper, till exempel 
skolklasser. 
 
Nu, när beslutet om att avveckla museet ändå tagits, så vill Nackalistan återupprepa 
förslaget om att de tömda lokalerna fortsatt ska användas för kultur. Fisksätra Folkets Hus 
uppehåller sig fortfarande i tillfälliga lokaler – kan åtminstone delar av verksamheten 
förläggas till de tidigare museilokalerna? Lokalerna skulle även kunna byggas om och 
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upplåtas för mindre kulturverksamheter och föreningar. Hur som helst är det av största 
vikt att museet HAMN ersätts av något som i ännu högre grad är Fisksätraborna till gagn, 
och ur ett större perspektiv självklart hela Nacka.” 
 
- - - - - 
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§  49   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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